



وزارة الصحة
Ministry of Health

تعلن وزارة الصحة بالتعاون مع منظمة الصحة العالمية عن عدة جوائز الصحة العامة الدولية لعام ٢٠٢٠ MoH Announces opening of nominations for Public health prizes in cooperation with WHO

يسر الإدارة العامة للبحوث والدراسات بوزارة الصحة بالتعاون مع منظمة الصحة العالمية عن فتح باب الترشيح لعدة جوائز دولية متخصصة في مجال الصحة لعام ٢٠٢٠، وهي جوائز تأسيسية تديرها منظمة الصحة العالمية، للاعتراف بعمل العلماء والباحثين أو الأشخاص المتفانين الذين قدموا مساهمة بارزة في مجال تعزيز الصحة أو قاموا بالبحث في هذا المجال.

وفي هذا السياق تدعو الإدارة الكوادر الصحية المؤهلة الراغبين في التقدم لنيل احدي هذي الجوائز للاطلاع على المرفقات واستيفاء شروط الترشيح، وإعادة إرسال النماذج المستوفاة إلى البريد الإلكتروني الموضح أدناه في موعد أقصاه

٢ نوفمبر ٢٠٢٠ الموافق ١٦ ربيع الأول ١٤٤٢هـ.

The General Directorate of Research and Studies (GDRS) at the Ministry of Health (MOH), in collaboration with the World Health Organization, is pleased to announce a call for nominations for international awards that specialized in the health field for 2020.

These several Foundation awards administered by the World Health Organization, to acknowledge the work of well-known scientists, researchers, or dedicated people who have made an outstanding contribution to prevention, control, or research in the field of health promotion.

Within the same vein, the GDRS invites the qualified health personnel willing to apply for the award, to view the nomination terms and conditions in the link below, meet all requirements and resubmit the participating researches via the e-mail below, given that the application deadline is

Monday, 2 November 2020. Corresponding to 16 Rabi ' al-Ula 1442 AH).



وزارة الصحة
Ministry of Health

الجوائز العالمية في مجال الصحة هي كالتالي:

١. جائزة نيلسون مانديلا لتعزيز الصحة. وتُمنح الجائزة لشخص واحد أو عدة أشخاص، أو مؤسسة أو عدة مؤسسات أو لمنظمة واحدة أو عدة منظمات حكومية أو غير حكومية، ممن يقدمون مساهمة جلييلة في مجال تعزيز الصحة. تتكون الجائزة الممنوحة لكل فائز من لوح تذكاري. وتمنح الجائزة سنوياً

٢. جائزة الدكتور لي جونف- ووك التذكارية للصحة العمومية. وتُمنح الجائزة إلى أفراد أو جماعات، حكومية أو غير حكومية، لقاء ما يُقدم من مساهمات جلييلة في مجال الصحة العمومية تتجاوز بكثير حدود ما تقتضيه الواجبات الاعتيادية. تتكون الجائزة الممنوحة لكل فائز من لوح تذكاري ومبلغ مالي وقدره ١٠٠٠٠ دولار أمريكي (مائة ألف دولار أمريكي). وتمنح الجائزة سنوياً

٣. جائزة مؤسسة دولة الكويت لتعزيز الصحة جائزة سمو الشيخ صباح الأحمد الجابر الصباح للبحوث في مجالي الرعاية الصحية للمسنين وتعزيز الصحة. وتُمنح الجائزة لشخص واحد أو أكثر، أو لمؤسسة واحدة أو أكثر، أو لمنظمة غير حكومية واحدة أو أكثر لقاء ما يُقدم من مساهمات جلييلة في البحث في مجالي الرعاية الصحية للمسنين وتعزيز الصحة. تتكون الجائزة الممنوحة لكل فائز من شهادة تثبت الحصول على الجائزة ومبلغ مالي وقدره ٤٠٠٠٠ دولار أمريكي (أربعون ألف دولار أمريكي). وتمنح الجائزة سنوياً.

٤. جائزة ساساكوا للصحة. تتكون الجائزة من تمثال صغير ومبلغ نقدي قيمته ٣٠٠٠٠ دولار أمريكي يُمنحان لشخص واحد أو عدة أشخاص، و/ أو مبلغ قيمته ٤٠٠٠٠ دولار أمريكي تُمنح لمؤسسة واحدة أو عدة مؤسسات أو لمنظمة واحدة أو عدة منظمات غير حكومية تقديراً لهم على إنجاز أعمال بارزة ومبتكرة في مجال التنمية الصحية، مثل تعزيز برامج صحية معينة أو تحقيق إنجازات مرموقة في مجال الرعاية الصحية الأولية، وذلك لتشجيعهم على مواصلة تطوير هذه الأعمال. وتمنح الجائزة سنوياً.

٥. جائزة مؤسسة الإمارات العربية المتحدة للصحة. تتكون الجائزة من شهادة تقدير ولوحة ومبلغ لا يتجاوز ٤٠ ألف دولار أمريكي وتُمنح الجائزة إلى شخص أو أشخاص، أو مؤسسة أو مؤسسات، أو منظمة غير حكومية أو منظمات حققت إنجازات ملحوظة في مجال الصحة و للمساهمة البارزة في التنمية الصحية. وتمنح الجائزة سنوياً.



وزارة الصحة
Ministry of Health

The international awards in the health field are:

1. The Nelson Mandela Award for Health Promotion shall be given to a person or persons, an institution or institutions, a governmental or nongovernmental organization or organizations, who or which has/have made a significant contribution to health promotion. 2. The award aims to reward work that has extended far beyond the call of normal duties, and it is not intended as a reward for excellent performance of duties normally expected of an official occupying a government position or of a governmental or nongovernmental institution. 3. In recognition of the humility of Nelson Mandela, the award given to each laureate shall be a plaque. The award shall be given annually. 4. The award shall be presented during the Health Assembly to the laureate(s) or, in their absence, to a person(s) representing them

2. Dr. Lee Jong-wook Memorial award of Public Health. For Public Health is awarded to a person or persons, an institution or institutions, a governmental or nongovernmental organization or organizations, who have made an outstanding contribution to public health. The prize is awarded once a year, and consists of a plaque from the Founder and a sum of money which will not exceed US\$ 100 000. It will be presented at a special ceremony during the World Health Assembly.

3. The State of Kuwait Health Promotion Foundation is to award "His Highness Sheikh Sabah Al-Ahmad Al-Jaber Al-Sabah Prize for Research in Health Care for the Elderly and in Health Promotion". To a person or persons, an institution or institutions or a nongovernmental organization or organizations, who have made an outstanding contribution to research in the areas of health care for the elderly and in health promotion. The prize, consisting of a certificate of award, a plaque from the Founder and a sum of money which will not exceed US\$40 000, is awarded at a special ceremony during the World Health Assembly.

4. Saskawa Award of Health. The Prize consists of a statuette and a sum of money of the order of US\$ 30 000 to be given to a person or persons, and/or of the order of US\$ 40 000 to be given to an institution or institutions, or a nongovernmental organization or organizations having accomplished outstanding innovative Work in health development. Such as the promotion of given health programs or notable advances in primary health care, in order to encourage the further development of such work.

5. The United Arab Emirates Health Foundation Prize. The purpose of the Foundation is to award a prize to a person or persons, an institution or institutions or a nongovernmental organization or organizations, who have made an outstanding contribution to health development. The United Arab Emirates (UAE) Health Foundation Prize consisting of a certificate of award, a plaque and a sum of money not exceeding US\$ 40 000 will be awarded for outstanding contribution to health development.



وزارة الصحة
Ministry of Health

لمزيد من المعلومات حول الجوائز العالمية في مجال
الصحة الرجاء الاطلاع على الرابط

For more information about the World Health Awards,
please see the link

[اضغط هنا Click Here](#)

For more inquiries, please contact us via E-mail:

للتواصل البريد الالكتروني:

Prize-council@moh.gov.sa

Note:

Guidelines should be observed when applying, application forms should be completed, as closely as possible and special care should be taken in preparing the documents that will be submitted to support the nomination. Incomplete evidence may hinder the candidate's chances of success. His Excellency the Saudi Minister of Health must approve the nomination.

Best wishes and good luck for all applicants!

ملاحظة:

ينبغي مراعاة المبادئ التوجيهية حين التقديم، وينبغي استيفاء استمارات الطلبات بأقصى قدر ممكن، وينبغي إيلاء عناية خاصة عند إعداد الوثائق التي ستقدم لدعم الترشيح. قد تعرقل الأدلة المستندة الناقصة أو غير المكتملة فرص نجاح المرشح. ولا بد من اعتماد الترشيح من قبل معالي وزير الصحة السعودي.

مع أطيب تمنياتنا للجميع بالفوز